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- Nasze spotkanie, moja oficjalna wizyta w Pradze jest potwierdzeniem rzeczy oczywistej, nie 

tylko dla nas obu, ale także dla naszych narodów. Łączy nas przyjaźń tradycyjna - ona nie 

wynika tylko z geografii, nie tylko z tego, że jesteśmy sąsiadami, nie tylko z historii, nie tylko 

ze wspólnych pokoleniowych doświadczeń - ona wynika także ze wspólnoty interesów i ze 

wspólnoty opinii na tematy najważniejsze, które dręczą dzisiaj Europę i cały świat. 

- Chcę powiedzieć panie Premierze, że wiedziałem, że jadę do przyjaciela i do 

zaprzyjaźnionego państwa, ale nie sądziłem, że w polityce może być dwóch partnerów 

zgodnych właściwie we wszystkich aspektach, jakie podjęliśmy w dyskusji. To jest bardzo 

ważne dla Polski, dla Czech, dla całego regionu, ale myślę, że to może być także ważne dla 

Ukrainy, dla Unii Europejskiej, dla NATO, że w tym regionie, dość skomplikowanym ostatnio, 

są dwie stolice, które mówią jednym głosem we wszystkich praktycznie sprawach. Co do 

Ukrainy, agresji rosyjskiej, odpowiedzialności za tę tragedię - mówimy jednym głosem od 

początku tego konfliktu.  

- Cieszę się, że będziemy mogli także praktycznie współpracować, jeśli chodzi o wsparcie dla 

Ukrainy w tych najważniejszych dla nich kwestiach, jakimi jest np. dostawa amunicji. I jestem 

pełen uznania dla Twojej inicjatywy, dla czeskiej inicjatywy - oczywiście jesteśmy gotowi 

uczestniczyć w każdej inicjatywie i ta do takich należy, która przybliży nas do zakończenia 

wojny na Ukrainie, do zakończenia agresji rosyjskiej przeciwko Ukrainie. Naszym obowiązkiem 

- moralnym, politycznym, ale też naszym oczywistym interesem - jest wspierać Ukrainę w jej 

obronie przeciwko rosyjskiej agresji.  

- Jest także rzeczą dla mnie niezwykle istotną, że dwa proeuropejskie rządy, dwa proukraińskie 

rządy, mają również bardzo taki trzeźwy osąd i wspólne pragnienie wpływania na politykę 

europejską, jeśli chodzi o ochronę naszych rynków przed nierówną konkurencją. 

- Otwarcie mówiłem panu Premierowi, korzystając z tego faktu, że jesteśmy tak bardzo 

zaangażowani w pomoc Ukrainie - i nikt nie ma prawa sądzić, że Czechy czy Polska nie 

wspierają Ukrainy -  ale równocześnie trzeźwa oceniamy negatywny wpływ decyzji o wolnym 

handlu z Ukrainą, który wpływa negatywnie na nasze gospodarki. I będziemy w Brukseli 

działać wspólnie na rzecz korekt, które ochronią wspólny rynek europejski przed negatywnymi 

skutkami takiej decyzji.  

- Bardzo dziękuję też - mamy inną strukturę gospodarki, oczywiście rolnictwo nie jest tak 

istotne w Czechach dla gospodarki jak w Polsce - ale dziękuję bardzo za zrozumienie i za 

wsparcie, i gotowość współpracy, jeśli chodzi o zmiany, korekty, w tak zwanym Green Deal, 



 

 

Zielonym Ładzie, szczególnie te, które jednoznacznie uderzają w interesy przemysłu 

czeskiego, przemysłu polskiego, czy polskiego rolnictwa - musimy o tym otwarcie mówić.  

- I mamy tutaj szczególny mandat, jako tak naprawdę, jako gwaranci proeuropejskiego 

nastawienia całego regionu. Ale w interesie Europy, w interesie UE jest maksimum 

pragmatyzmu w tych sprawach i będziemy do tego namawiali koleżanki i kolegów w Brukseli, 

żeby bardzo precyzyjnie ocenili konsekwencje niektórych decyzji dla naszego rolnictwa, 

naszego przemysłu. I mamy tutaj także wspólny pogląd.  

- Myślę, że za kilka godzin będziemy mieli także w tej kwestii wspólny pogląd całej Grupy 

Wyszehradzkiej. Jeszcze raz bardzo chciałem podziękować panie Premierze - dałeś nadzieję 

także wielu Polakom, że przyszłość tego regionu należy do polityków, do państw 

jednoznacznie zorientowanych na rządy prawa, na walkę z korupcją, na standardy demokracji, 

na gotowość do wspierania tych wszystkich, którzy walczą z agresją.  

- Ta wspólna postawa - Pragi i Warszawy - to jest, jak sądzę, źródło nadziei dla bardzo wielu 

ludzi z całego regionu Europy Środkowej i Wschodniej. I wielka w tym Twoja osobista zasługa 

- bardzo za to dziękuję. 

 

 

 


